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“If you owe your bank a hundred pounds, you have a problem. But if you owe a million, it has” John Maynard 
Keynes 
 

KATRIVIER SITRUSMAATSKAPPY WORD 100 

Op 9 Desember 1922 is die Katrivier Sitruskoöperasie geregistreer - om hierdie wonderlike mylpaal te vier, het 

Katco (soos dit bekend staan) die CGA-raad, personeel en 300 gaste genooi om hierdie prestasie saam met hulle 

met 'n geleentheid in die pakhuis, te vier. Vir enige besigheid om vir 100 jaar te oorleef, is 'n groot prestasie - 

maar om oor daardie tydperk in 'n moeilike omgewing te floreer en te groei, is werklik merkwaardig. Die CGA wil 

graag die Katco-raad geluk wens met die bestuur van hierdie organisasie – Jock Danckwerts (voorsitter sedert 

1998), Jannie de Villiers, Ernest de Villiers, Barry Mildenhall, Brian Mildenhall, Glenam Knott, Peter van Coller, 

Richard Danckwerts, Freek Dreyer en David de la Harpe verskaf die strategiese leiding wat nodig is om Katco vir 

die volgende 100 jaar te posisioneer. Soos gesien kan word in die Raad se samestelling, is een van die sterkpunte 

van Katco en die Oos-Kaapse Middellandstreek, die gesinswaardes en ‘n gevoel vir die gemeenskap. Die 

vieringsgeleentheid was uitstekend georganiseer met die hele Katco-familie wat bygedra het - hierdie gevoel van 

familie strek deur die organisasie en is 'n sterkpunt wat tot beter prestasie lei. By die geleentheid het 'n 

skyfievertoning die vorige Raadslede gewys - met baie afstammelinge van die huidige Raad wat oor die afgelope 

100 jaar gedien het. As voorsitter vir 25 jaar, was Jock 'n dryfveer in Katco se sukses - hy het toevallig ook vir meer 

as 21 jaar op die CGA-raad gedien (die tweede langs-dienende direkteur op CGA, na nóg 'n Katco-afstammeling, 

George Hall, op 22 jaar). 

Katco se sukses is ook te danke aan die uitstekende gehalte vrugte wat in die Katriviervallei geproduseer word – 

met Jock wat sê dat die vrugte hulle self verkoop (wat die bemarkingsbegroting ‘n verkwistende uitgawe maak!!). 

Daarmee saam is dit die Katco-bestuur en personeel se aandag aan detail en diens-uitnemendheid wat kopers 

laat terugkom vir meer. 

Met die Katco-vieringe, en vroeër in die week vieringe ter ere van die oorloop van die Kouga-dam – is dit 

interessant om te let op die groei in uitvoervolumes uit hierdie twee streke. Katco het van minder as 100 000 

kartonne in 2012 tot meer as 2,2 miljoen kartonne in 2023 gegroei; terwyl Patensie van 2 miljoen kartonne in 

2012 tot meer as 13 miljoen kartonne gegroei het. Beide streke het aansienlike groei tussen 2016 en 2017 beleef. 

Met baie jong boorde, sal albei streke aanhou groei, en met 'n betroubare watervoorsiening, behoort Patensie in 

die toekoms dramatiese getalle te sien. 

 

 


